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            R O M Â N I A 
JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
     CONSILIUL JUDEŢEAN 
     Nr.5156 din 1 septembrie 2011 
               Dosar IC 6 
 
 

P R O C E S  – V E R B A L 
 

încheiat astăzi, 31 august 2011, în şedinţa ordinară a  
 Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 

 
 
 
 
 

 Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud  
nr.154 din 25 august 2011, consilierii judeţeni au fost convocaţi la şedinţa ordinară a 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud din data de 31 august 2011 în scris, prin invitaţie, 
telefonic şi prin mass-media. 

Din partea aparatului de specialitate participă: Negruşeri Vasile – administrator public, 
Tiniş Viorel – director economic, Haruţa Carmen – şef serviciu, Turcu Grigore şi Hasnãş 
Veronica – consilieri ai preşedintelui. 

În calitate de invitaţi participã şi reprezentanţi ai mass-media. 
 

* 
 

Secretarul judeţului Bistriţa-Năsăud, domnul Iosif Redl, anunţă prezenţa celor 26 de 
consilieri judeţeni şi a domnului preşedinte Liviu-Mihai Rusu. 

 
Lipsesc urmãtorii consilieri: Cupşa Kisseleff Iulia Adriana, Pugna Alexandru, 

Moldovan Petru şi Moldovan Vasile Adrian. 
Domnul preşedinte Liviu-Mihai Rusu adresează salutări tuturor participanţilor şi 

declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean.  
 

* 
 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Stimaţi colegi, am convocat pentru astăzi şedinţa ordinară a Consiliului Judeţean cu 
ordinea de zi ca v-a fost adusă din timp la cunoştinţă şi pe care o aveţi în mapele 
dumneavoastră. 

* 
 

 Ordine de zi: 
 

1. Proiect de Hotãrâre privind rectificarea bugetului judeţean propriu pe anul 2011. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
* 

 Aş avea o rugãminte adresatã Consiliului Judeţean, sã introducem pe ordinea de zi şi 
un punct suplimentar şi anume Proiectul de Hotãrâre privind repartizarea pe unitãţi 
administrativ-teritoriale a cotei de 20% din sumele defalcate din TVA şi a cotelor 
defalcate din impozitul pe venit – previziuni 2012-2015 şi a proiectului bugetului 
propriu – previziuni 2012-2015. 
 

     Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    



 
 

2 

 
 Dupã supunerea la vot a ordinii de zi putem lua o pauzã de 10 minute şi sã vedem 
despre ce este vorba. Oricum este prezent şi domnul director Pintea Ioan de la Trezoreria 
Bistriţa şi domnul director economic Tiniş Viorel care o sã vã facã prezentarea. Sunt 
previziuni, am mai fãcut lucrul acesta şi anii trecuţi şi hotãrârile trebuie sã ajungã în primele 
zile ale lunii septembrie la Ministerul Finanţelor pentru a-şi face calculele si Direcţiile 
Generale ale Finanţelor Publice. 
 Înainte de a supune la vot ordinea de zi, dacã aveţi de fãcut observaţii, vã rog. Poftiţi 
domnule consilier Suciu. 

Suciu Daniel: 
Mulţumesc. Aş dori domnule preşedinte din nou înscrierea pe ordinea de zi a unui 

punct de “Diverse”  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
De acord. 

 Alte intervenţii? Dacã nu, vã supun la vot ordinea de zi, cu punctul suplimentar şi 
introducerea unui punct de Diverse. Cine este pentru? Împotrivã? Abţineri? 

Cu 26 voturi “pentru  şi 1 abţinere (Popescu Dorin) s-a aprobat. 
* 

*      * 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 La primul punct pe ordinea de zi avem Proiect de Hotãrâre privind rectificarea 
bugetului judeţean propriu pe anul 2011. 

Rog avizele comisiilor de specialitate. 
Vlad Anton: 
Comisia Economică a dat aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vă rog domnule preşedinte al Comisiei de Urbanism. 
Popescu Grigore Dorin: 
Ne-am hotãrât sã dãm şi noi aviz favorabil absolut din jenã vis-à-vis de ce se întâmplã 

la ora actualã în aceastã ţarã. Sã vi cu o rectificare de buget de 30 mii euro este absolut 
penibil şi nu ştiu dacã dumneavoastrã aţi realizat ridicolul în care sunteţi ca şi guvernare. 

Ca sã nu accentuãm penibilul în care vã aflaţi, v-am dat aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Sunteţi surprinzãtor de amabil, nu pot decât sã vã mulţumesc pentru bunãvoinţa 

dumneavoastrã, pentru atitudinea elegantã care o aveţi şi pentru grija care o purtaţi 
guvernãrii, dar vreau sã vã amintesc, cã noi la nivel de judeţ facem administraţie şi nu 
guvernare. Este bine cã ati semnalat şi subliniez şi eu cã din când în când e bine sã ne 
prindã ruşinea pe toţi, e bine sã avem ruşine în anumite situaţii. 

Vã mulţumesc pentru poziţia dumneavoastrã şi pentru cele semnalate. 
Rog avizul Comisiei de Cultură.  
Moldovan Vasile Adrian: 
Şi Comisia de Cultură a dat aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Vă rog domnule preşedinte al Comisiei de Administraţie. 
Şomlea Vasile Florin: 
Şi Comisia de Administraţie a avizat favorabil  proiectul de hotărâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Înscrieri la cuvânt? Dacã nu sunt, supun votului proiectul de hotãrâre. Cine este 

pentru? Împotrivã? Abţineri? 
Cu 26 voturi “pentru” şi 1 abţinere (Ciocan Doru) s-a aprobat. 

* 
*      * 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Luãm o pauzã de 10 minute sau doriţi sã discutãm punctul de “Diverse”? 
Suciu Daniel: 
Trecem la “Diverse” 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Cum doriţi. Poftiţi domnule consilier Daniel Suciu. 
Suciu Daniel: 
Mulţumesc domnule preşedinte. Ştiu cã la ultima şedinţã i-aţi solicitat domnului 

Şomlea sã pregãteascã o situaţie a cheltuielilor de la Centrul pentru Culturã dar nu am 
vãzut-o în mapa de şedinţã. 

 A doua chestiune, cer intervenţia dumneavoastrã domnule preşedinte şi a Consiliului 
Judeţean pentru drumul care face legãtura între Mintiu şi Nimigea de Jos. M-am uitat la banii 
care s-au cheltuit anul acesta pe tronsoane de drum. Pe acest tronson s-au cheltuit 530 
milioane la un capitol, 400 milioane pentru un pod de serviciu în localitatea Mintiu şi s-au m-
ai cheltuit încã vreo 600-700 milioane lei dacã nu mã înşel, în schimb domnul Turcu ar trebui 
sã ştie cã este impracticabil, la podul de serviciu nu s-a mai lucrat de anul trecut absolut 
nimic şi maşinile de mare tonaj au stricat foarte tare drumul. Îi solicit şi domnului Turcu sã 
intervina şi intervin şi eu, ca acum, pe final de an, înainte de venirea iernii, sã gãsiţi o soluţie 
pentru cã drumul este plin de gropi şi impracticabil. 

Aştept şi de la domnul Şomlea acele documente despre care se vorbea în şedinţa 
trecutã. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
În locul domnului Şomlea nu pot sã vorbesc eu, este prezent şi este colegul nostru. 
Vis-a-vis de drumul  de la Mintiu-Nimigea aveţi dreptate, nu am cheltuit bani pentru 

acel pod încã. Sunt nişte situaţii delicate, o parte a populaţiei nu doreşte decât într-o anumitã 
formã şi pânã când nu se pun de acord nu putem începe lucrãrile. O sã vedem de unde 
gãsim nişte bani şi sã facem drumul. Orice drum care suferã anumite stãri din cauza vremii 
sau traficului trebuie fãcut, indiferent unde este el, e drum judeţean, nu conteazã cã primarul 
este de altã coloraturã politicã, comuna nu are de-a face nimic cu înregimentarea politicã a 
primarului şi noi trebuie sã facem infrastructura rutierã. 

Poftiţi domnule consilier Popescu. 
Popescu Dorin: 
Domnule preşedinte, îmi pare rãu cã nu se urmãreşte stenograma şedinţelor pentru 

cã în ultima şedinţã ne-aţi promis şi v-aţi angajat cã o sã ne puneţi la dispoziţie sumele 
acordate ca şi premii şi prime de vacantã. Am o memorie destul de bunã dar se pare cã 
partea de vacanţã v-a scos puţin din ritm, eu încerc sã vã aduc puţin din nou în prizã şi 
poate cã ne daţi şi nouã o listã sã vedem pe ce s-au cheltui banii care apar în execuţia 
bugetarã de anul trecut. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Pe care nu aţi votat-o! 
Popescu Dorin: 
Are vreo importanţã? 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Pãi are, sigur cã da. 
Popescu Dorin: 
Numai cine voteazã poate sã aibã documentele? Nu scrie aşa ceva în lege sau cel 

puţin eu nu am vãzut. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Nu am spus cã scrie, eu îmi aduc aminte doar cã nu aţi votat 
Popescu Dorin: 
Şi este vreo problemã? 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Aşa ca formã, nu ca fond. 
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Sigur cã o sã vã prezentãm, concediu a fost pentru toatã lumea, dar sigur cã asta nu 
ne scuteşte de a da informaţiile necesare. 

* 
Pentru secretariat, cred cã nu trebuie sã mai repet încã o datã ca la şedinţa viitoare 

sã fie pregãtite datele care le-a solicitat domnul Suciu şi domnul Popescu. 
* 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Mergem la punctul suplimentar unde avem Proiectul de Hotãrâre privind 
repartizarea pe unitãţi administrativ-teritoriale a cotei de 20% din sumele defalcate din 
TVA şi a cotelor defalcate din impozitul pe venit – previziuni 2012-2015 şi a proiectului 
bugetului propriu – previziuni 2012-2015. 

Îi dãm cuvântul domnului director Pintea sã ne facã o scurtã prezentare. 
Pintea Ioan: - director Trezoreria Bistriţa - 
Ca în fiecare an, în prima fazã a bugetului se aprobã sumele de echilibrare din TVA 

pe fiecare judeţ în parte. Pentru judeţul Bistriţa-Nãsãud s-au aprobat 29.782 mii. Nu este o 
cifrã bunã pentru judeţ, comparativ cu anul anterior, deci practic pentru anul acestra am avut 
40 mii. Repartizarea pe unitãţi administrativ-teritoriale ştiţi cã se face în funcţie de acea 
formulã cu suprafaţa şi numãrul de locuitori, venitul din fiecare unitate administrativ –
teritorialã şi în funcţie de gradul de colectare a veniturilor. Fiecare unitate administrativ-
teritorialã se penalizeazã cu nerealizarea veniturilor.   

Ştiţi foarte bine cã 80% se repartizeazã de cãtre Finanţe şi 20% de cãtre consiliul 
judeţean. Ãia 80% se diminueazã în funcţie de gradul de colectare a veniturilor, astfel cã la 
Finanţe au rãmas din 29 mii, 8 milioane pentru Consiliul Judeţean, 14.343 pentru Finanţe şi 
4348 Consiliul Judeţean + acoperirea gradului de colectare 3050 care, scrie şi în scrisoarea-
cadrul, se repartizeazã în fiecare comunã. 

Aprobarea practicã a bugetului se va face dupã aprobarea Legii bugetului de stat pe 
anul 2012, abia atunci cifrele vor fi definitive. Cam asta ar fi. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc domnule director. Luãri de cuvânt? 
Suciu Daniel: 
Mulţumesc domnule preşedinte, mulţumesc şi domnului director Pintea pentru 

precizãri. Stimaţi colegi, e cam dezastru o reducere la bugetul judeţului de aproape 30%. 
Îniţial voiam sã ne abţinem, dar vom vota împotrivã pentru cã suma este derizorie şi având 
precedentul şi a anului trecut şi a anului acesta, foate multe primãrii fiind în dificultate..., nu 
putem vota aşa ceva. 

Noi fiind în opoziţie nu putem decât sã facem diligenţe cãtre cei aflaţi la putere, 
domnului preşedinte şi cei aflaţi la guvernare, sã facã ceva pentru a suplimenta cu foarte 
mulţi bani aceastã sumã. 

Cât despre cota de 20% care este previzionatã aici a se împãrţi, în fiecare an aţi  
împãrţit sumele egale pe comune, dar niciodatã când s-a votat bugetul, sumele nu au rãmas 
aşa, v-aţi fãcut parte comunelor PDL, deci nu are rost sã dãm un aviz favorabil pe acea 
împãrţire de 20% pentru cã nu o vom respecta şi ne vom certa din nou anul viitor la şedinţa 
de buget. 

Cred cã ne va aştepta un an extrem de greu în ciuda optimismului care se vede în 
unele medii, inclusiv la primul ministru şi fac solicitarea în numele tuturor primarilor şi 
locuitorilor care se aflã în comunele PSD,cãtre dumneavoastrã, cei aflaţi la putere, sã faceţi 
ceva pentru a suplimenta aceastã sumã, pentru cã, cu o reducere de 30% nu cred cã va 
rezista vreo primãrie, cu excepţia celor de la munte. Vã mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Multumesc domnule consilier. Poftiţi domnule consilier Popescu. 
Popescu Dorin: 
Domnule preşedinte, mã bucur cã mai este cineva în ţara asta care spune adevãrul, 

Finanţele nu au decât varianta adevãrului, cifrele nu ne pot minţi, chiar dacã în opinia 
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dumneavoastrã economia judeţului duduie, cã totul este roz şi când este sã punem pe masã 
banii vedem cã totul este o poveste şi o poleialã de doi lei.  

Nu putem sã votãm o asemenea previziune bugetarã pentru cã am fi pãrtaşi alãturi de 
dumneavoastra la dezastrul judeţului, cu atât mai mult aceste sume se regãsesc într-un an 
care este electoral, probabil veţi da banii numai acolo unde aveţi interese, nu veţi ţine cont 
de judeţ, doar de cei care vã mai dau câte un vot pe bazã de plasã verde sau portocalie, nici 
dumnezeu nu mai ştie. 

Din punctul nostru de vedere este inadmisibil sã vi cu o asemenea previziune de 
buget într-un judeţ ca Bistriţa-Nãsãud care oricum este vai de capul lui şi asta datorita 
dumneavoastrã. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Multumesc şi eu. Poftiţi domnule consilier Marinescu. 
Marinescu Gheorghe: 
Astfel de estimãri anuale se fac de mulţi ani, însã niciodatã nu-mi aduc aminte sã fi 

avut o cifrã din TVA care se va repartiza de cãtre Finanţe. Nu am ştiut niciodatã cã vom 
primi nişte bani din TVA când fãceam aceste previziuni. De regulã aceste previziuni care se 
fãceau la judeţe era o formalitate pentru cã la final tot altã cifrã venea de la bugetul naţional. 

A doua chestiune, în judeţ şi atunci şi acum au fost comune cu realizãri de 75-80% la 
încasãrile preconizate şi comune care aveau 10-15-20%, îmi aduc aminte de Nuşeni şi alte 
comune care încasau foarte slab. În vremurile celorlalte consilii sã spun aşa, erau comune 
care nu intrau în evidenţele Finanţelor, cele care au pãduri, mã rog... Acum intrã? 

Pintea Ioan: 
Nu intrã. 
Marinescu Gheorghe: 
Deci, nu intrã. Asta o spun dacã vreţi într-o prelungire a ceea ce spunea domnul 

Suciu, repartizarea trebuie fãcutã şi în funcţie de alte venituri pe care Finanţele nu le 
noteazã, dacã vrem ca repartizarea sã fie cât de cât echitabilã. 

Repet însã, sumele din ce în ce mai mici sunt un semnal de alarmã şi nu cred cã 
aceastã cifrã va rãmâne, sigur cã parlamentarii judeţului pot sã se lupte pentru o suma mai 
consistentã pentru cã întotdeauna judeţele sãrace au fost lovite şi la repartizarea 
guvernamentalã. Noi nu vom avea niciodatã încasãrile pe care le are judeţul Cluj sau judeţul 
Prahova. Dacã din start primim bani puţini este greu ca ulterior sã mai primeşti ceva sume. 
Aceata a fost o formulã prin care lucrurile au fost lamurite din start, în sensul cã în anul 2012 
vom primi bani foarte puţini. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Dacã altcineva mai doreşte sã ia cuvântul? 
În continuarea celor spuse de dumneavoastrã, niciodatã fondurile bãneşti 

guvernamentale nu vor satisface toatã clasa politicã, inclusiv pe dumneavoastrã, consilierii 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud. Politica se face pentru interese, pentru alocãri 
bugetare cãtre unitãţile administrativ-teritoriale unde avem şi aveţi susţinãtori, numai cã de la 
o şedinţã la alta unii dintre dumneavoastrã se contrazic, spun cã da, se face acum foarte 
mult, dar niciodatã nu au fost atâţia bani pe vremea administraţiilor trecute. Iatã cã şi cu bani 
puţini sau mulţi în teritoriu sunt foarte multe proiecte pe diferite mãsuri, mãsura 322 – 
dezvoltarea satelor şi comunelor. Cine a mai pomenit asfalt, alimentare cu apã, canalizare, 
şi aveţi şi dumneavoastrã comune care beneficiazã de aceste programe. Toţi am vrea sã fie 
bani, şi dumneavoastrã, şi eu, şi domnii parlamentari. Cu siguranţa cã vor face lobii sau vor 
insista în comisiile din care fac parte sã fie mai mulţi bani pentru judeţul Bistriţa-Nãsãud.Aşa 
cum o spunem toţi, este un judeţ mic, are nevoie de fonduri şi are fonduri la ora actualã 
pentru cã se tot face în judeţ, dar dumneavoastrã nu vreţi sã vedeţi şi folosiţi tot felul de 
cuvinte foarte nuanţate, dar nu vã condamn pentru asta, este normal ca fiind în opoziţie sã 
iei o astfel de atitudine, este o chestie obiectivã, nu o sã ne lãudaţi pe noi cei care suntem la 
putere. 
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Tot ce se face în judeţ se face cu bani, dar nu este bine nicicum, nici cã lucrãm, nici 
cã nu lucrãm. Pânã la urmã cei care apreciazã nu suntem noi, cei de aici, sunt oamenii şi 
dacã ei considerã cã se face ceva cu siguranţa se vor manifesta pe mãsurã, în media sau în 
altã parte. Oamenii ştiu foarte bine ce se face şi apreciazã sau nu. Vã mulţumesc. 
 Supun votului Proiectul de Hotãrâre privind repartizarea pe unitãţi administrativ-
teritoriale a cotei de 20% din sumele defalcate din TVA şi a cotelor defalcate din impozitul pe 
venit – previziuni 2012-2015 şi a proiectului bugetului propriu – previziuni 2012-2015. Cine 
este pentru? Împotrivã, Abţineri? 

Cu 16 voturi “pentru” şi 11 “împotrivã” (Ciocan Doru, Deneş Ioan, Marinescu 
Gheorghe, Parasca Cristian Constantin,  Pop Gheorghe, Popescu Dorin, Coc Dorel, Suciu 
Andrei, Suciu Vasile Daniel, Mureşan Mihai şi Szanto Arpad) s-a aprobat. 

 
* 

*      * 
 
 
Nemaifiind alte intervenţii, şedinţa se declarã închisã. 
 
 
 
Drept pentru care se încheie prezentul proces-verbal. 
 
 
 
 
 
 
 
 

                   P R E Ş E D I N T E,                                 SECRETARUL JUDEŢULUI, 
                    Liviu-Mihai Rusu                                                  Iosif Redl 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Întocmit: Ciocan Ionela-Simona. 
 
 
 


